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Referat Forretningsudvalgsmøde Foreningen NORDEN 
D 16 september kl. 12 – 15.00  

Til stede: Lars Barfoed, Annette Vilhelmsen, Jonas Roelsgaard, Anke Spoorendonk, Susanne Prip, Jens Utoft, 

Aage Augustinus 

Landskontoret: Christian Lagoni 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 
Udvalget godkendte dagsordenen 

2. Godkendelse af referat.  

Referatet er udsendt og ligger tilgængeligt på intra.  

Udvalget godkendte referatet   

3. Økonomi 

Christian gennemgik status for årets økonomiske situation. Året følger det vedtagne budget med små 

ændringer. Arbejdet frem mod 2025 og et fornuftigt økonomisk grundlag er i gang. Der blev præsenteret 

status på forskellige projektansøgninger hvor, Norden Nyt og Nordiske dage er ansøgt. Der er yderlige 

projekter i proces som forretningsudvalget blev præsenteret for, både i nationalt og internationalt regi.  

Forretningsudvalget drøftede den økonomiske status og tog den til efterretning. Det blev understreget at vi 

i fremtiden skal være opmærksomme på vores økonomi, men også mængden af projekter foreningen sætter 

i gang. Der skal være en balance og prioritering mellem ressourcerne på kontoret og de igangsatte projekter, 

hellere færre med kvalitet, end mange.  

 

 

4. Minister henvendelse 

Ministeren for nordisk samarbejde har henvendt sig angående formandskabet for Nordisk Ministerråd i 

2026. Se bilag 4.  

Ministeren ønsker et ambitiøst program med inddragelse af civilsamfundet.  

Foreningens hovedprioriteter jf. den vedtagne strategi.  

- Nordisk integration 

- Beredskab i Norden 

- Uddannelse i Norden 

- Styrkelse af Rigsfællesskabet 

- Nordisk transport. 
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Forretningsudvalget drøftede emner til formandsskabsåret herunder; 

Civilsamfundet - dette må og skal være et fokuspunkt for foreningen.  

Beredskab - En del af vores fokusområder, men meget bredt funderet.  

Klima - er grundlag for mange af de udfordringer vi som samfund står i idag, hvordan hjælper vi udviklingen 

Fred - Hvad må freden koste? Vi mangler forskning indenfor emnet.  

 

Beslutningsforslag 

Landskontoret udarbejder et svar til ministeren ud fra emnerne der blev diskuteret på mødet, dette svar 

sendes og godkendes digitalt af udvalget inden afsendelse.  

  

 

5. FNF 

Christian gav en status på samarbejdet i FNF. Der har været ledelsesgruppemøde i København hvor fokus 

var på den usikre økonomiske situation for FNF, samt forberedelse til generalforsamlingen i oktober hvor vi 

arbejder på en ny virksomhedsplan og principprogram, der skal kunne ses i hinanden. Mere konkrete mål 

for virksomheden.  

Chefen for Norden I Skolen er blevet sagt op grundet de økonomiske fremtidsudsigter, hvorfor Nordisk 

Litteraturuge er udfordret på personale. Denne udfordring har Foreningen NORDEN i Danmark hjulpet med 

ved at stille en medarbejder til rådighed. Vi arbejder på at fortsætte projektet bedst muligt.  

 

Forretningsudvalget tog orienteringen til efterretning.  

 

6. Tillidsmandsdag 

Christian gav en status på tillidsmandsdagen i november.  

Dagen bliver på Severin kursuscenter som i 2023.  

Indhold på dagen:  

- Organiserings debat, evt. faciliteret ved konsulent Thomas Torp fra Krüger & Torp advisory.  

- Sparring lokalafdelinger imellem.  

- Præsentation af ansøgning til Nordisk kulturfond og deltagelse i et kommende ”ansøgnings 

netværk” ved Carsten.  

Forretningsudvalget drøftede tillidsmandsdagen og bakkede op om planen.  

 

 



 

Foreningen NORDEN | Vandkunsten 12, DK-1467 Kbh. K. | www.foreningen-norden.dk 

7. Meddelelser.  

a. Landsformand 

Ingen meddelelser. Det er indarbejdet i den øvrige dagsorden.  

b. Udvalg 

 

Politisk udvalg 

Vi arbejder videre med de forslag vi allerede har vedtaget. Kommunikationen omkring dem skal vi have ud 

til offentligheden.  

 

BSNGO-netværket 

Havde en repræsentant ved det store arrangement i Helsingør efter et længere pres 

 

Nordisk litteraturuge 

Opsigelser og personale mangel i FNF udfordrer projektet. Vi har påtaget os et ansvar for at få det til at 

lykkes, information om bogvalg er sendt afsted til lokalafdelinger.  

 

c. Landskontoret.  

Herunder;  

Personalesituation- Maria er stadig deltidssygemeldt, arbejder i øjeblikket 2 dage om ugen med fokus på 

medlemskampagne.  

Ungeprojekt - Et Nordjobb Alumni netværk, er igangsat ved Nahuel. Vi arbejder på et projekt i efteråret 

hvor vi samler unge der har deltaget i Nordjobb, som startskuddet på et nordisk ungdomsnetværk.  

Ny hjemmeside - Kirsten er i gang med processen i samarbejde med Norge og har i september møder med 

forskellige firmaer der kan hjælpe os. Vi får brug for nogen der vil deltage i en fokus gruppe til at spare og 

udvikle omkring hjemmesiden, her meldte Jens Utoft sig til at hjælpe. Lars understregede at hjemmesiden 

skal understøtte vores markedsføringsindsatser på sociale medier.  

 

8. FNU 

Susanne, Jonas og Christian gav en status på samarbejdet med FNU.  

Susanne og Jonas deltager i møderne og støtter så godt de kan. FNU afholder Magrethe dag som et event. 

Derudover driver de selv deres økonomi, men har fortsat et tilbud om at få hjælp fra landskontoret.  

 

 

9. Næste møder  

Forretningsudvalgsmøde 
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D. 27. november i København kl.  10-15  

Landstyrelsesmøde 

D. 5.  oktober i København  

D. 11. december i København/online.   

 

Tillidsmandsmøde 

d. 16. november i Middelfart 

 

 

10. Evt.  

Jonas - er tilknyttet Rahbeks højskole som har et torsdagsseminar den første torsdag i måneden.  

Der skal være et emne omkring Norden d 6 marts - Jonas samarbejder med dem om det.   

Jonas - lancerer en rapport torsdag d 26 september. Vil gerne præsentere programmet på et kommende FU 

møde. 

Annette - Spurgte ind til et overblik over de kommunale venskabsbyer i Danmark.   

Anke - fortalte at Aabenraa har genopdaget venskabssamarbejdet. Dette kunne være et spørgsmål til KL at 

undersøge og arbejde med det??  

Der var et ønske fra Forretningsudvalget om at have venskabsbysamarbejdet og de fremtidige muligheder 

på dagsordenen ved et kommende møde.  

Susanne - til kommunalvalget kunne vi presse på for at snakke venskabsforeninger.  

Jens - Kulturmødet på Mors blev godt trods vejret. Vi vil også i 2025 være til stede som frivillige, men derfra 

planlægger Jens at trække sig fra kulturmødet.  

 

  


